
Celoslovenské dni poľa z pohľadu SPPK

Nielen gumáky, blato a daždivé počasie... v prvom rade unikátna poľná výstava, nadšenie a snaha
organizátorov a vystavovateľov primäť do poľnohospodárskej praxe najmä mladých vzdelaných ľudí,
študentov stredných odborných škôl a vysokých škôl. O tom boli a sú Celoslovenské dni poľa. Aj
v tomto roku, kedy si píšu svoju históriu už po 14.-ty krát, patrila k spoluorganizátorom Slovenská
poľnohospodárska a potravinárska komora.

Gumáky a blato? Tak to má byť!

Presne taká, aká má byť – aj tak by sa dala zhodnotiť tohtoročná prezentácia poľných rastlín, nových
odrôd, pokusov a najnovšej techniky priamo na poli pri obci Selice. Na dva dni sa tak stredobodom
skúmavých a dôsledných poľnohospodárskych očí stali práve Celoslovenské dni poľa. Pokiaľ je cieľom
organizátorov ukázať počas výstavy to najhlavnejšie z poľných prác, trendov a budúcnosti
smerovania slovenského poľnohospodárstva, tak sa im to určite podarilo. A svojím spôsobom im v
tom pomohlo aj počasie – presne také, aké v posledných rokoch zažívame v podobe dôsledkov
klimatických zmien: v podobe prudkých zmien teplôt a prejavov počasia. Ak teda Celoslovenské dni
poľa, tak – úsmevne povedané - v kombinácii s jemným dažďom, silným lejakom a vetrom, čo vyvracia
postavené stánky, no aj s páliacim slnkom a 30-stupňovými horúčavami, ktoré dajú zabrať nejednému
návštevníkovi. Autenticita zaručená a navyše dvojnásobne umocnená chôdzou v gumákoch
obťažkaných blatom a zážitkom z adrenalínovej jazdy autom po premočenom a blatistom teréne.
Avšak aj toto k Celoslovenským dňom poľa jednoznačne patrí.



Predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory v úvodnom príhovore počas
samotného otvorenia výstavy apeloval najmä na mladých ľudí, aby študovali poľnohospodársku vedu
a najmä aby ostali verní odvetviu aj po skončení školy.

"V čase globálnych výziev, ktoré súvisia s klimatickými zmenami a bezpečnostnou situáciou je
mimoriadne kľúčové, aby sme mali vzdelaných poľnohospodárov, pestovateľov, chovateľov. Aj preto
je veľmi dôležité, že počas dvoch dní navštívi poľnú výstavu okolo 400 žiakov stredných odborných
škôl. Chcem sa im za to poďakovať, že majú záujem a chuť študovať a neskôr aj pracovať v



poľnohospodárstve," uviedol Andrej Gajdoš predseda SPPK.

V stánku SPPK

Počas dvojdňovej výstavy sa v stánku Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory stretlo
viacero reprezentantov odvetvia. Predseda SPPK Andrej Gajdoš diskutoval s ministrom
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Richardom Takáčom a štátnym tajomníkom Vladimírom
Vnukom. O témach – ako sú dôsledky slintačky a krívačky, afrického moru ošípaných, o poistení
plodín a zvierat, financovaní odvetvia, o vede a výskume hovorili hostia v stánku komory počas oboch
dní.



„Poďakovanie preto patrí všetkým našim členom, zástupcom našich zväzov a združení a regionálnych
komôr, ktorí pricestovali do Selíc a zároveň aj navštívili naše priestory. Vzájomný dialóg je kľúčový
a prináša posun v riešení tém, na ktoré hľadáme počas celého roka odpovede,“ uviedol Jozef
Šumichrast, podpredseda SPPK.

Zamestnanci Úradu komory využili dva výstavné dni k prehĺbeniu diskusie aj v oblasti, ktorá
napríklad súvisí s využívaním biologického odpadu (suroviny) na výrobu produktov s vyššou pridanou
hodnotou. SPPK pracuje s touto témou ako strategický člen Bioeconomy Clustera. Cieľom združenia



je podporovať spoluprácu v oblasti inovácií a vzájomnú výmenu informácií medzi členmi klastra,
ktorými sú primárne zástupcovia podnikateľskej sféry (podniky v sektore pôdohospodárstva a
potravinárstva), zástupcovia výskumu, vývoja a vzdelávania, zástupcovia regionálnych a miestnych
samospráv a v neposlednom rade zástupcovia tretieho sektora. Dôležitou bola aj neformálna diskusia
so zástupcami Slovenskej poľovníckej komory, ktorou sme v Seliciach nadviazali na nedávne odborné
rokovanie k príprave nového zákona o poľovníctve.

Rastlinolekárstvo – prečo a ako chrániť naše polia

Tohtoročná poľná výstava ponúkla 830 prezentačných políčok, kde bolo zasiatych 45 rôznych druhov
plodín. Zaujímavosťou a novinkou výstavy bola prednáška odborníkov pre médiá na tému ochrany
rastlín v časoch meniacej sa klímy. Práve vzdelávanie médií v tejto téme a korektné a odborné
informovanie verejnosti o vzhľade polí založenom na faktoch bolo dôvodom, prečo organizátori stavili
na túto problematiku.

„V Čechách a na Slovensku sa o poľnohospodároch niekedy neprávom hovorí, že sú škodcami krajiny,
že znečisťujú podzemné vody, že spôsobujú eróziu a používajú veľké množstvo chémie a pesticídov,
čím škodia životnému prostrediu. Nie je to pravda! Chceme dnes ukázať médiám to, ako by vyzerala
naša pôda a rastliny, pokiaľ by sme ich neošetrovali. Práve preto sme pripravili porovnávacie políčka.
Jedno sme ošetrili a jedno sme ponechali na samotnú prírodu. Keby sme to dohnali do extrému, tak
na polovici našich polí by rástla burina a na zvyšnej by sa na úkor obilnín, olejnín či zeleniny darilo
rôznym škodcom či plesniam,“ uviedol pred médiami a študentmi stredných odborných škôl Martin
Sedláček, riaditeľ vydavateľstva Profi Press, s.r.o.



Jeho slová o opodstatnenosti používania prípravkov na ochranu rastlín, ktoré sú v súčasnej dobe
nevyhnutnou súčasťou moderného európskeho poľnohospodárstva, potvrdili v odborných vstupoch
ďalší prednášajúci. Hovorili na tému zmien v legislatíve v oblasti prípravkov na ochranu a výživu
rastlín, autorizácie a povoľovania prípravkov, o spotrebe prípravkov v SR a v ostatných členských
štátoch EÚ. Aké sú pravidlá bezpečného používania prípravkov na ochranu rastlín? Aj na to našli
prítomní odpovede. Spolu s diskusiou o nich sa novinári a študenti dozvedeli aj ďalšie zaujímavosti o
najdôležitejších chorobách, škodcoch a burinách, ktoré pozorujeme v poľných plodinách.



XIV. ročník Celoslovenských dní poľa je už minulosťou. Ten pätnásty sa uskutoční v Dolnej Krupej
v okrese Trnava.


